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organizacija JUU 

Vabila 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO V LI

TIJI bo zborovalo po sklepu zadnjega občne
ga zbora ob koncu januarja (predvidoma 26. 
t. m.) na Polževem pri Višnji gori. Dnevni 
red: I. Stanovske zadeve. II. Telovadba in 
šport v osnovni šoli s posebnim ozirom na 
smučanje, a) Teoretični in praktični referat 
tov. Tauferja Vena iz Litije, obsolventa sa
veznega tečaja SKJ. — b) Praktične vaje za 
smučarski pouk v osnovni šoli. c) Sestava 
enotne metodike in nazivoslovja. č) Mladin
ske smučarske tekme. Odbor naproša vsa 
šolska upravitelljstva in vse tovariše in tova
rišice za sporočilo: 1. ali goje na šoli smuča
nje in od kdaj? 2. Koliko smučarjev in smu
čark (učencev — učenk) imate na šoli. 3. Ko
liko od teh ima lastne smuči. 4. Tov." smu
čarje(ice) in ostale, ki se bodo tečaja ude
ležili, prosimo, da se prijavijo do torka dne 
15. t. m. — Točen datum tečaja je odvisen 
od vremenskih prilik in ga bomo vsem pri
javi j encem pravočasno javili. — Sporočamo 
vsem članom, ki se bodo javili v učiteljski 
smučarski tečaj na Polževem pri Višnji gori, 
naj se takoj prijavijo tov. predsedniku Žu
pančiču v Litiji. Vsem prijavljencem bomo 
takoj dostavili brezplačno knjigo: »Na Do
lenjsko«, ki točno opisuje vse podrobnosti 
Polževega, terenska karta pa pojasnuje pre
gledno vsa smučišča okrog Polževega in na 
višnjegorski strani našega sreza. Ker smo za
radi vremenskih neprilik prisiljeni postaviti 
zborovanje na konec meseca, nam je odbor 
SK Polža postavil za to priliko cene s popu
stom (n. pr. kosilo 6 Din). Odbor. 

= OPOZORILO ČLANOM SRESKEGA 
UČIT. DRUŠTVA KAMNIK. Članarina za 1. 
1934./35. znaša letno 180 Din torej mesečno 
18 Din, oziroma 10 Din. Povišek je nastal za
radi prispevka za socialni fond in venec po
kojnemu kralju Aleksandru I. Zedinitelju. To
variše upravitelje prosimo, da članarino od
tegujejo skupno mesečno in jo redno odpoši
ljajo po položnici na naš naslov. Odbor. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO ČRNO
MELJMETLIKA zboruje 19. januarja ob 
12.30 v narodni šoli v Črnomlju z dnevnim 
redom: 1. Učiteljski gospodarski dan (referat); 
2. Stanovska zavest: Lev. Kugler; 3. Poročila 
odbora in referentov; 4. Dela na šolskem vrtu: 
tov. Barle K.; 5. Slučajnosti — Članstvo po
zivamo, da se zborovanja prav zanesljivo ude
leži! — Neorganizirano učitelj stvo Bele kra
jine pozivamo, da se čim prej učlani v dru
štvo in s tem pomore doseči čim večje uspehe 
v dobro stanu in šolstvu. Odbor. 
Porodila: 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO NOVO 
MESTO je imelo 24. nov. občni zbor v No
vem mestu. 

Tovariš predsednik Vilko Menard otvori 
s pozdravom I. letošnje zborovanje in poda 
predsedniško poročilo o poslovanju odbora 
društva od zadnjega občnega zbora. V sploš
nem je poudaril dve lepi nalogi, v katerih ne 
sme biti nihče izmed nas indiferenten: 

1. Marljivo in intenzivno delo za jugo
slovansko edinstvo ter državno nacionalno 
idejo. 

2. Vestno delo za izobraževanje in dvig 
kulturnega nivoja našega naroda. 

Prečitani so bili nato vsi važnejši orga
nizacijski dopisi. Pri dopisu zbirke »Socialne
ga fonda Viteškega kralja Aleksandra I. Ze
dinitelja« se je zbralo 114.75 Din. 

Sklenilo se je še pri tej točki, da bo no
sila odslej naša sreska učiteljska knjižnica 
ime DO Viteškem kralju Aleksandru I. Zedi
nitelju. 

O banovinski skupščini je poročal tov. 
Menard o državni tov. Marinč. 



Ob koncu svojega poročila poudari tov. 
blagajničarka, da je točno plačevanje pogoj 
uspehov društvenega in sekcijskega dela, za
to poziva, da zamudniki čimprej poravnajo 
svoje zaostanke in odslej redno plačujejo me
sečne obroke. 

Tov. Žukovec poda nekaj misli o naših 
učiteljskih gospodarskih organizacijah: 1. Uči
teljska tiskarna. 2. Učiteljska gospodarska 
poslovalnica v Mariboru, ter poziva, da se 
članstvo poslužuje obeh ustanov. Pri isti to
čki prečita nato tov. Milena Sušnikova dopis 
»Zadruge — Dom učiteljic« in poziva tovari
šice. da podprejo to svojo stanovsko usta
novo. 

Predsednik nadzornega odbora izjavi, da 
je našel nadzorni odbor vse blagajniške knji
ge v redu, kakor je bilo v redu poslovanje 
vsega odbora in predlaga labsolutforij, kar 
zbor soglasno sprejme. 

Na predlog tov. Frana Lunačka iz Mirne 
se soglasno sprejme stari odbor, le mesto 
odišlega namestnika — odbornika se izvoli 
tov. Jože Tratar iz Trebnjega. 

Odbor se konstituira naslednje: Pred
sednik: Menard Vilko, namestnik Marinč Mar
tin, tajnik: Ivanetič Alojzij, blagajničarka: 
Sušnik Milena, odborniki: Žukovec Franc, Se
sek Valči, Dovjak Marija, namestniki: Jože 
Tratar Rodič Justina, PečekJenko Amalija. 
Nadzorni odbor: Skebe Vence sla v, Srpan
Kozjak Ema, Schweiger Hedvika. 
Menard Vilko, preds. Ivanetič Alojzij, taj. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO MARIBOR 
LEVI BREG je zborovalo 24. nov. 1934. Od 
92 članov je bilo navzočih 78, t. j . 85%. 

Tov. predsednik je ob pol 10. uri otvoril 
zborovanje, pred prehodom na dnevni red se 
je poklonil manom kralja Mučenika v daljšem 
komemorativnem govoru in sklenil govor^ z 
zaobljubo, da prav mi obmejni učitelji hoče
mo stati v prvi. najbolj izpostavljeni in ne
probojni falangi Čuvarjev Jugoslavije in nje
nega edinstva! Ob spominskih besedah za 
pok. gen. Maistrom je med drugim naglasil: 
Prepričani smo, da brez Maistra mi danes ne 
bi bili tukaj! Nato je podal tudi situacijsko 
poročilo ter po ugotovitvi sklepčnosti in pre
čkanju zadevnih točk pravil JUU otvoril 
občni zbor. Kot predsednik in večino dose
danje upravne dobe tajnik je podal obširno 
predsedniško in tajniško poročilo. Temu so 
sledila temeljita poročila vseh ostalih funk
cionarjev in referentov. Po poročilih so bile 
volitve ter je bil soglasno izvoljen upravni 
odbor, ki se je konstituiral: predsednik Vau
da Mirko, namestnik Fiirst Marica, blagajnik 
Ferk Ivan, tajnik Kodrič Rudolf, odborniki: 
Cvetko Fran, Pur Josip, Sardoč Adam, na
mestniki: Makuc Drago. Šafarič Franc in Bor
ko Franc. Nadzorni odbor: predsednik From 
Vekoslav, Konečnik Fran j a, Andrejčič Ivan. 
Najvažnejši sprejeti sklepi: 1. Članarina za 
ŠM naj se pobira ločeno od društv. članarine. 
2. K Učit. tiskarni pristopi društvo danes z 1 
deležem, pozneje z več, apelira se na član
stvo, da pristopijo tudi sami. 3. Socialni fond 
Viteškega kralja Aleksandra podpremo z znat
nim zneskom prihodnjič. 4. Vpraša naj 6e. 
kaj je z nemškimi dopisi glede božičnice za 
učence avstrijskega državljanstva. 5. Tovariši 
iz Lokavca so nam dobrodošli, a po pravilih 
žal ne morejo biti pri nas včlanjeni. 

Proračun je bil sprejet in je članarina ista 
kot lani. Priporoča se udeležba s poklonitve
no deputacijo 7. dec. 1934. na Oplenac ter^ po 
izvajanjih tov. sres. šol. nadzornika Tomažiča 
številnejši pristop k Šol. matici in sodelovanje 
pri CMD. 
Preds.:Vauda Mirko. Tajnik: Kodrič Rud. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO M. SOBO
TA je imelo dne 15. dec. v Murski Soboti 
svoje redno zborovanje, kateremu je priso
stvovalo 76 članic(ov). 

Pred zborovanjem je bil članski žalni 
sestanek za blagopokojnim Viteškim kraljem 
Aleksandrom I. Zediniteljem. Tov. Ivan Hri
bar je počastil spomin velikega pokojnika s 
krasnim govorom. 

Po premoru desetih minut je predsednik 
otvoril društveno zborovanje. 

Objavljeni so bili došli dopisi. V zvezi z 
njimi je prišlo do sledečih sklepov: 

1. Naknadni proračun sekcije se sprejme. 
2 Društvo pristopi k Učiteljski tiskarni z 

2 deležema. Vabijo se člani, da pristopajo tu

di kot poedinci k tej važni stanovski zadrugi. 
3. Članstvo si osvaja predlog, ki ga je za

časni društveni odbor poslal sekciji, naj se 
v vidno počastitev spomina velikega kralja 
osnuje posebna socialna stanovska ustanova. 

Tov. Štubel je podal poročilo volilnega 
odbora, v katerem je pojasnil, da se na zad
njem zbouovanju izvoljena uprava ni konsti
tuirala, ker je prišlo med poedinimi člani do 
odvojenih mišljenj glede pravilnosti zadnjih 
volitev in načina štetja glasov. Izvoljen je bil 
le začasni tročlanski odbor z nalogo da uprav
lja društvo do prvega zborovanja. Tvorijo ga 
tov. Hribar, Štubel in Stanič. Po daljši debati, 
se sklene izvesti ponovne volitve, da pridejo 
v upravo predvsem tudi članice. Izvoljena je 
bila soglasno nova uprava, ki se je nato v 
posebni seji konstituirala takole: 

a) Upravni odbor: Štubel Mirko, predsed
nik; Jerovšek Marija, podpredsednica; Savli 
Andrej, tajnik; Hribar Ivan, blagajnik; Mle
kuž Zora, Antauer Evgenija, Horvat Bela, čla
ni. Namestniki uprave: Tomšič Živko, Stanič 
Ivan in Gabrijelčič Sonja. 

b) Nadzorstvo: Verteš Aladar. predsed
nik; Kočar Karel podpredsednik; Weit Fran, 
tajnik. Namestnika nadzorstva: Kos Lcopol
dina in Furek Roman. 

V ostalem se je sklenilo še ustanoviti 
društveno knjižnico. V ta namen se izterjajo 
dolgovi na neplačani članarini, ki segajo že 
v 12.000 Din. Tov. blagajnik se pooblašča, da 
te dolgove energično izterja. Tov. predsednik 
je že pri volitvah uporabil čl. 14. tč. 3 pravil. 

Tov. nadz. Velnar je zelo obširno govoril 
o šolski administraciji, o uradbvanju šol. upra
viteljev in o kmetskih in gospodinjskih na
dalj. šolah. 
Miro A. Štubel. preds. Savli Andrej, taj. 

f JUU SRESKO DRUŠTVO ŽUŽEM
BERK je zborovalo dne 12. decembra 1934. 
v Žužemberku ob številni udeležbi. 

Po otvoritvi se je spomnil tov. predsed
nik v izbranih besedah tragično preminulega 
Viteškega kralja Aleksandra I. Zedjiniitelja 
ter poudarjal med drugim zlasti veliko lju
bezen visokega pokojnika do našega učitelj
skega stanu. — Po komemoraciji je bil 15 
minutni odmor v počastitev spomina blago
pokojnega kralja. 

Po odmoru je predaval tov. Pavel Japelj 
o kmetskem gospodarstvu v preteklosti ter 
tov. Dekval o kmetskem gospodarstvu v pri
hodnosti. 

Prvi predavatelj je pokazal na premnoge 
hibe našega narodnega gospodarstva, ki so 
ga ovirale in rušile; razkril daljne in bližnje 
vzroke današnje krize v katero je zašel naš 
kmet v mnogočem tudi po lastni krivdi. 

Drugi predavatelj pa se je zamislil v bo
dočnost našega kmetskega gospodarstva. PQ 
njegovih mislih in po današnjih razmerah 
sodeč, bo rešitev našega kmetskega vprašanja 
v zadružništvu, zakaj poedinec ne pomeni 
mnogo, celota vse. 

Po predavanjih se je otvorila živahna de
bata. Šole, bodisi osnovne, kot kmetijsko na
daljevalne čakajo v bodočnosti velike in težke 
naloge, namreč vzgojiti nov kmetski rod v 
zadružnem smislu. 

Obe predavanji sta bili prav dobro po
dani, zato sta žela oba predavatelja Obilo 
priznanja in zahvale. Članarino za Slov. Šol. 
Matico pobira poverjenik do konca decembra. 

Prih. zborovanje se bo vršilo meseca mar
ca v Žužemberku. 

Zelo zanimivo je bilo blagajniško poro
čilo in razprava, ki ji je sledila soglasno spre
jeta zaupnica. 

Pri volitvah je bil sprejet predlog, da se 
vrše tajno. 

Izid volitev je bil sledeči: Peternel Lud
vik, predsednik; Gumilar Fran jo, podpredsed
nik; Skočir Stanko, tajnik; Preininger Janez, 
blagajnik; Prešeren Štefanka Čehovin Rudolf 
in Pupis Lojze, odborniki. Nadzorni odbor: 
Šprager Ferdo, Drekonja Ciril in Hvala Tone. 

Sklepi: Društvo prispeva za socialni fond 
Viteškega kralja iz prihrankov v blagajni poz
neje, ko se bodo uredile finančne razmere. 
Priporoča se, da se vsak oddolži spominu ve
likega borca generala Maistra, na način, da 
prispeva za Maistrov kamen Učit. domu v 
Mariboru. Za vsako župnijo se določi pover
jenik, ki bo zbiral denar. 

Za venec Viteškemu kralju prispeva vsak 
član 1 Din blagajni. Proračun sekcije za le
to 1934.35. se odobri. 

Prihodnje zborovanje se bo vršilo v fe
bruarju v Dol. Lendavi. 

ger Vekoslav, Petrič Ludovik, Faganeli Anton 
Nadzorstveni odbor: predsednik Alt Aleksan
der, podpredsednica Stupan Milica, odbornik 
Ramšak Franc, namestnika: Dojčindvič Vla
sta, Vinšek Dora. 

Skočir Stanko, 
tajnik. 

+ JUU UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
MARIBOR  MESTO je imelo svoj letni redni 
občni zbor dne 22. novembra 1934. 

Navzočih je bilo 52 člana izmed 66 včla
njenih t. j . 79%. 

I. Pred pričetkom skupščine je bila ko
memoracija za blagopokojnim Viteškim kra
ljem Aleksandrom I. Zediniteljem. Tovariš 
predsednik Hočevar je v iskrenem govoru 
orisal delo in stremljenje vladarja kot naj
višjega borca za svetovni mir, čuvarja Jugo
slavije ter velikega pospeševatelja narodne 
prosvete. Žalni svečanosti je sledil kratek 
odmor. 

II. Po odmoru je sledilo zborovanje. Tov. 
predsednik se je v toplih besedah spominjal 
pokojnega generala Maistra za jugoslovanski 
Maribor. 

Po poročilih delegatov o državni in bano
vinski učiteljski skupščini ter po poročilu taj
nika so bili sprejeti sledeči sklepi: 

1. Odobri se znesek Din 300.— Učitelj
skemu domu v Mariboru namesto venca na 
grob generala Maistra. 

2. Članstvo pristopi korporativno k »Slo
venski Šolski Matici«. Članarina se bo pobi
rala v 10 mesečnih obrokih. 

3. Ker so vsi člani društva tudi člani Pe
dagoške centrale, naše društvo ne nakaže iz
redne podpore. 

4. Priporoča se udeležba pri poklonitvi 
na grobu pokojnega Viteškega kralja na 
Oplenacu. Prosimo pa sekcijo, da organizira 
zopetni obisk v spomladanskih mesecih. 

5. Za socialni fond Viteškega kralja na
kaže društvo Din 400.—. 

6. Knjižice — izpričevala naj se nabavijo 
na račun krajevnih šolskih odborov, ker so 
vedno bila šolska spričevala brezplačna. 

7. Naše društvo je ugodno posredovalo, 
da je ostala II. deška narodna šola v Mari
boru neokrnjena. Nujno potrebno pa je tudi. 
da se preuredi ena deška in dekliška šola v 
Mariboru v popolno višjo deško in dekliško 
narodno šolo. 

8. Naša organizacija naj bo že pri se
stavi in odobritvi državnega proračuna po
zorna, da ne bo budžet prosvetnega ministra 
skrčen v škodo narodne šole in učiteljstva. 

9. Sekcija naj skuša doseči za učiteljstvo 
enkratno prosto vožnjo v počitnicah v svrho 
spoznavanja domovine. 

10. Glede proračuna naše sekcije želi naše 
društvo, da se opusti priloga »Prosveta«. 

Po tajniškem in blagajniškem letnem po
ročilu je bil sprejet sklep, da ostane društve
na članarina ista kot lani. 

Izid volitev je bil sledeči: Upravni odbor: 
predsednik Hočevar Ciril, podpredsednik Go
lež Franjo. tajnik Womer Ivan. blagajničarka 
Wieser Friderika, odborniki: Černovšek Mara, 
Feinig Ivan, Juvančič Olga; namestniki: Špan

Ivan Womer, s. r., 
tajnik. 

Peternel Ludvik, 
predsednik. 

Ciril Hočevar, s. r., 
predsednik. 

Fr. Mervar, 
predsednik. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO DOL. LEN
DAVA je zborovalo 15. decembra 1934. v 
Črenšovcih. Navzočih 58 članov in 1 abituri
entka t o je 75%. 

Tov. Drekonja je imel žalni govor o bla
gopokojnem kralju Aleksandru I. Zedinitelju. 
V lepo zamišljenem govoru je podal pravi 
življenjski lik kralja, predvsem kot človeka, 
junaka in viteza. Po končanem govoru se je 
članstvo z 1 min. molkom poklonilo spominu 
velikega kralja. 

Sledila je Y\ urna prekinitev zborovanja. 
Tov. predsednik Peternel je podal daljše 

situacijsko poročilo združeno s poročilom o 
poteku banovinske in državne skupščine ter 
je končno vabil članstvo za pristop in pod
pisovanje deležev za Učit. tiskarno. 

Tov. tajnik je dal poročilo o zunanjem in 
notranjem poslovanju društva. 

Rafaela Hrovatova, 
tajnica. 


